

大舜基金 5 周年慶祝酒會暨

一帶一路國際發展聯盟啟動典禮 (5 月 31 日)

主席 何鍾泰博士 致辭全文

Prof K. C. Chan, Miss Elsie Leung, honoured guests, ladies and gentlemen, good evening everybody!

We welcome you all to this Cocktail Reception celebrating the 5th anniversary of Dashun Foundation. It is gratifying that Dashun, having acquired the status of a charitable institution since inception, has now built up to the strength of over 500 Think Tank Members including 70 Advisors who are university presidents, prominent academics, successful industrialists, senior professionals and high power community leaders with a shared mission of promoting and contributing to the long term interests and sustainable development of Hong Kong.

We aim to achieve our goal with the guiding principle of “Professionals united for enhancing the economy and people’s livelihood”, striving to build a better Hong Kong. In our work, we will not compromise impartiality. In the 5 years’ history of Dashun, we

have altogether published 182 articles in the media and undertaken 6 substantial research studies on different economic, social and political issues with views and proposals presented to the public and the government.

In these 2 months, we have been focusing our efforts in establishing “Belt & Road Global Development Alliance”, BARGDA in short, with the intention of helping our SME’s and the professional sector to capitalise on the advent of the national strategy “Belt & Road Initiative”, which we are taking this opportune moment to launch. Dr Wilson Chan will give you a brief introduction of BARGDA in a minute.

We do hope that this new platform will lead us to a higher plateau to serve the Hong Kong community, and look forward to your continued support to Dashun Foundation in the years to come.

陳家強局長、梁愛詩主任、各位嘉賓、各位朋友，大家好！

非常感謝各位蒞臨今晚大舜基金 5 周年的慶祝酒會。大舜基金 5 年前已成為一個非牟利慈善機構，匯聚了 70 位顧問，超過 500 位智囊團成員，都是來自社會各界的資深專業人士，大學校長及學者、

成功企業家、工商界翹楚、知名經濟學者和社團領袖，致力關注香港的經濟發展和民生議題，積極推動有關長者、青少年及弱勢社群的服務，以「匯專業、論經濟、促民生」的精神，堅持以持平、專業的立場，貫徹大舜「建設更美好香港」的願景。

在過去的日子，我們在傳媒方面，一共發表了 **182** 篇文章和 **6** 個重要政策研究，範疇包括：基建設施、經濟金融、能源發展、科技創新、教育文化、社會民生、創意藝術等。

這兩個月以來，我們積極籌備「一帶一路國際發展聯盟」，簡稱「帶路聯」，藉國家推出「一帶一路」戰略的重要機遇，在我們前面有遼闊的領域，有無限的空間，大舜的「帶路聯」，將努力協助企業，尤其是「中小企」，及專業人士拓展他們長遠的業務發展。稍後陳鳳翔博士將詳細介紹「帶路聯」。冀望大舜基金能夠在更高更廣的領域，服務社會大眾，更希望大舜能夠在往後的日子繼續得到各位的鼎力支持和不斷的鼓勵。

現在有請陳家強局長致辭。有請陳局長。